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Knut Arild Langeland 

Sagstadvegen 47a 

5918Frekhaug       Langeland 13.02.2022 

 

MERKNADER TIL OMRÅDEREGULERINGSPLAN FOR LANGELANDSKOGEN 

Viser til brev om offentleg ettersyn & høyring – Områdereguleringsplan for Langelandskogen, datert 

12.12.2021, der jeg har følgende merknader: 

Merknad (1) 

Påstanden om at området Storeknappen er et viktig turområde for inbyggerne I Frekhaug er uriktig. 

Velger man å gå for den foreslåtte planløsningen, der området Storeknappen nevnes svært mange 

ganger og derfor kan virke som et avgjørende argument for at man skal bygge ut Langelandskogen, 

vil det føre til et betydelig større inngrep I det lokale landbruket enn det plandokumentene hevder. 

I planskildringen legges det svært stor vekt på tilknytningen og tilgangen til ``Storeknappen 

turområde. Det vises også til ``Medverknad for vaksne, med spesielt fokus på turgrupper``. En leser 

som ikke er kjent med, eller har tilknytning til området, kan lett sitte igjen med inntrykket av at dette 

er et svært viktig turområde for Frekhaug sine beboere og turgrupper. Hele planteksten fremstår 

som tendensiøs og er I beste fall upresis. 

Som grunneier og friluftsentusiast er jeg av naturlige årsaker en flitting bruker av mitt eget området 

til tur, jakt, matauk og juletrehogst. Det er svært sjelden jeg treffer på andre turgåere i området 

sammenlignet med hva jeg møter på turene mine til for eksempel Krossfjellet og området rundt, 

Fosse/ Kleivane, turvei langs Mjåtveitelva mot Sagstad, samt turområdet Flatøy/ Håøy. De nevnte 

områdene fremstår I betydelig større grad som de viktigste turområdene for inbyggerne på Frekhaug 

enn Storeknappen slik det udokumentert hevdes I plandokumentet punkt 6.2.3. 

Kommunen inviterte Turgruppa Ganglaje og orienteringsgruppa Kvernbit inn I 

medvirkelsesprosessen.  

Ganglaje er opptatt av å benytte hele kommunen sitt turtlbud og varierer de ukentlige turene sine 

deretter. I samtale med medlemmer har Ganglaje I den siste 3- års perioden gjennomført to (2) turer 

I Langelandskogen/ til Storeknappen. At Ganglaje kan variere de ukentlige turene sine så godt I en 

relativt lang periode, viser hvor godt turtilbudet I kommunen er utbygd allerede. Så hvorfor 

overselge området Storeknappen? 

At Orienteringsguppa bruker området er naturlig med tanke på at det ligger I tilknytning til 

idrettsanlegget som Kvernbit benytter. Orienteringsgrupper benytter vanligvis terreng, dyretråkk og 

stier for å finne postene sine og få best mulig treningsutbytte. For dem er området godt nok som det 

er, og de har tilgang til området gjennom mange akser fra Frekhaug, Meland Aktiv, Langeland, og 

Fosse.  

Følgelig er det ikke dokumentert at det skulle være behov for å bygge ut Langelandsområdet for å gi 

lettere tilgang til området rundt Storeknappen som et viktig turområde for innbyggerne på 

Frekhaug. 
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Jeg sitter igjen med et inntrykk av at planen overselger ``turområdet Storeknappen`` for å vise hvor 

hensiktsmessig det er å bygge ut Langelandskogen. For utbyggingen og de som profitterer på denne, 

vil det selvsagt være god butikk at de kan reklamere med turvei I nærhet til boligområde. 

Planen sin ambisjon er å legge turveg til Storeknappen. Det er åpenbart at en slik turveg vil føre til at 

området blir mere attraktivt og tilgjengelig for Frekhaug sine beboere, men man må ikke gi inntrykk 

av at turvegen og tilgangen til området Storeknappen skal legge forholdene bedre til rette for et 

viktig, attraktivt og mye benyttet turområdet. Da vedtar man en utbyggingsplan på feile premisser. 

Store deler av eiendommen der kommunen ønsker å legge turvei for å legge til rette for 

friluftsaktiviteter i området går over vår eiendom 324/5. Dette er en del av en gård med driveplikt. 

Området har vært en del av gårdsdriften siden 1870 – tallet og benyttet til jakt, beite for ungdyr og 

torvsamling. Det finnes spor etter flere torvhus og uttak av torv I området. På 1970 tallet ble 

området beplantet som en del av den store skogkampanjen I Norge med planting av Sitkagran. I 

vekstperioden til skogen ble hogstmoden har området vært benyttet til tur. 

Nå er skogen høstet og området kan igjen benyttes til beiteområde. Samfunnsutviklingen de siste 

årene, med selvforsyning og kortreist mat I fokus gir grobunn for optimisme og muligheter til å 

starte opp lønnsom drift på nytt. Da er vi avhengig av å benytte vår eiendom ved Storeknappen, som 

utgjør det største arealet på gården. 

Merknad (2) 

Alver kommune har ikke behov for å vedta utbygging av Langelandskogen nå. 

Punkt 5.12.1 hevder at Alver kommune har gitt utrykk for at det er behov for utvidelse av 

ungdomsskole eller ny plassering av denne. Kan ikke se at denne påstanden er dokumentert. Alver 

kommune har tilgang på ledige skolebygg som bør vurderes som alternative løsninger før man legger 

beslag på nye områder til utbygging. Behovet for ny ungdomskole på Frekhaug var relevant for 

Meland kommune, men er ikke nødvendigvis like relevant for Alver kommune. 

Punkt 5.12.2 hevder at det er behov for forsamlingslokale/ kirke, kulturhus. Dette stemte nok I 2017 

for Meland kommune, men det stemmer ikke nødvendigvis for Alver kommune. I mellomtiden har 

man pusset opp det gamle meieriet på Frekhaug som synes å dekke det lokale kulturbehovet svært 

godt. Er det behov for ytterligere areal, kan det gamle kommunehuset I Frekhaug sentrum bygges 

om og tilrettelegges som kulturhus. Forøvrig er Alver kommune svært godt dekket med kirker I 

forhold til innbyggertallet og det bør ikke være behov for å legge beslag på nytt land for å bygge 

flere.  

Punkt 8.16 I planskildringen kan leses som at utbyggingen av Langelandskogen er viktig for å legge til 

rette for en forventet befolkningsvekst I Alver kommune.  

Meland kommune gikk rettens vei for å overta et mindre område rundt Sagstad skule som skulle 

benyttes til skoleplass. Saken ble ført I Bergen tingrett høsten 2018 og I Gulating lagmannsrett 

høsten 2019. Saken gjaldt erstatning for området Meland kommune skulle overta. Et sentralt poeng I 

saken var om det kunne være påregnelig at Meland kommune ville gi tillatelse til at området ble 

utbygd gitt at man ikke skulle beytte det til skoleplass. Meland kommune var blant annet 

representert I begger rettsinstanser ved Kristin Nåmdal som også er sentral I arbeidet med 

Områdereguleringsplanen for Langelandskogen. 

Meland kommune hevdet at det ikke var påregnelig at grunneiere ville få tillatelse til å bygge ut 

området rundt Sagstad skule blant annet fordi man allerede hadde regulert for bygging av 900 
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boenheter I områder med tilknytning til Frekhaug ( Mjåtveit, Fosse, Torvvegen), noes om I følge 

kommunen var mere enn nok. Det gir rom for 1980 innbyggere dersom man legger til grunn 2,2 

personer per boenhet som punkt 8.16.  

Mesteparten av dette er ikke utbygd enda grunnet rekkefølgekrav. Et av rekkefølgekravene er at 

Frekhaugkrysset og utbyggingen av Sagstadvegen fra krysset til Sagstad skule må gjennomføres først.  

Meland kommune sine argumenter I rettsakene der man har mere enn nok vedtatt 

utbyggingskapasitet står I skarp kontrast til punkt 8.16 I planskildringen der man får inntrykk av at 

utbyggingen av Langelandskogen skal dekke et behov for befolkningsveskt I Alver kommune. Det 

behovet er allerede dekket. 

Legger man I tillegg til grunn at allerede vedtatte utbyggingsområder er underlagt et rekkefølgekrav 

som ikke er finansiert enda, virker det svært underlig at det haster å vedta ytbyggingsplanen nå. 

Merknad (3) 

Planen om å lage gang- sykkevei gjennom Langelandsskogen til Fosse virker å være en god ide.  

Da får man en fin trasee som binder Frekhaug til Flatøy og det populære turområdet til Håøy, samt 

en bedre rundløype rundt Langeland Fosse enn den som går langs dagens hovedvei. Dette gir et 

mindre inngrep I Langelandskogen enn det den foreslåtte utbyggingen fører til. Videre vil tiltaket 

bdra ti lå oppfylle et sentralt punkt I planskidringen med hensyn til å legge til rette for et attraktivt 

tur – og friluftstilbud for beboere I Frekhaugområdet. 

Merknad (4) 

I plankartet, vedlegg 1, fremgår det at reguleringsplanen tar en mindre del av vårt areal (324/5) på 

grensen mellom 324/4 og 325/17. Kan ikke se at dette har noen verdi for planen og ber om at det tas 

ut.  

Merknad (5) 

Ny storkommune krever nye planer. 

Planen for utbygging av Langelandskogen er utarbeidet med hensyn til behovene til gamle Meland 

kommune. Planen er drøftet og vedtatt I denne kommunen. Nå er det Alver kommune som gjelder. 

Da må man se på  Alver kommunen som helhet og alle gamle planer I et nytt lys. Sammenslåingen 

har blant annet gitt tilgang til nye lokaler og infrastruktur som de tidligere kommunene ikke kunne ta 

hensyn til I sine gamle planer. Å iverksette disse før man har gjort en grundig totalvurdering for Alver 

sine behov og tilgjengelige ressurser virker overilt og kan føre til store unødvendige inngrep I 

landbruk og natur.  

 

 

Hilsen 

 

Knut A Langeland 

  


